1) Kolik je hodin?

· 01:30: je jedna hodina a třicet minut
· 02:00: jsou dvě hodiny
· 02:15: jsou dvě hodiny a patnáct minut
· 03:15: jsou tři hodiny a patnáct minut
· 03:30: jsou tři hodiny a třicet minut
· 04:00: jsou čtyři hodiny
· 06:00: je šest hodin
· 07:45: je sedm hodin a čtyřicet pět minut
· 11:30: je jedenáct a třicet minut
· 14:00: jsou dvě hodiny
· 14:15: je čtrnáct hodin a patnáct minut | jsou dvě hodiny a patnáct minut
· 15:45: je patnáct hodin a čtyřicet pět minut
· 16:30: je šestnáct a třicet minut
· 17:00: je pět hodin
· 21:00: je devět hodin
· 20:45: je osm hodin a čtyřicet pět minut
· 11:30: je jedenáct hodin a třicet minut
· 12:00: je dvanáct hodin
· 03:33: jsou tři hodiny a třicet tři minut


2) Co ráda děláš? (2 actions)
· Ráda spím a ráda studuju v osm hodin ráno a večer
· Ráda spím v sedm hodin a ráda plavu
· Rád sportuju v šest hodin ráno a rád cestuju
· Ráda nakupuju v sobotu ráno a ráda tancuju
· Rád piju pivo v osm hodin večer každý den a rád relaxuju
· Ráda cestuju a ráda spím v devět hodin v noci
· Ráda lyžuju a ráda plavu o víkendu
· Ráda telefonuju ve dvě hodiny odpoledne a ráda sportuju
· Ráda cestuju a ráda skypeuju v šest hodin večer
· Ráda maluju a ráda telefonuju v osm hodin večer
· Ráda nakupuju a ráda čtu o víkendu
· Ráda cestuju a ráda vařím o víkendu
· Rád vařím dopoledne a rád čtu odpoledne
· Ráda hraju tenis v pět hodin odpoledne a ráda tancuju
· Rád piju mléko o půlnoci a rád hraju hokej v hale Rondo
· Rád plavu o víkendu a rád tancuju			(tankuju)
· Ráda uklízím v pondělí v devět hodin a ráda nakupuju každý den
· Rád snídám každý den ráno a rád spím = spinkám
· ráda sportuju a ráda večeřím v devět hodin večer
· rád hraju fotbal v sedm hodin večer a rád cestuju = rád (hraju fotbal a cestuju). Rád hraju fotbal. Cestuju.
· Každé ráno
KDY? – ráno, večer, v pondělí, o víkendu… o půlnoci
When I want.
Kdy chci.

Chceš pivo?
Ano, chci pivo.
Ano, chcu pivo.

Steak 

KDE?
Tady: here
Tam: there
DOMA: at home

Co děláš doma?
Doma spím.
Doma studuju.
Doma sportuju.
Doma čtu.
Doma piju pivo.
Doma snídám.
Doma studuju.
Doma telefonuju.
Doma pracuju [pratsuju]
Doma vařím.
Doma spím.
Doma studuju.
Doma uklízím.
Doma relaxuju.
Doma peču dort.
Doma spím.
Doma odpočívám.
Doma vařím polévku.
Doma skypeuju.
Doma spím a studuju a vařím a uklízím a piju něco a dívám se na televizi.

KDE? – where (position / location)

Nominativ function: subject function
· Martin: Martin je inteligentní. Martin je tady. Martin je učitel.
· Praha: Praha je velká. Praha je tam. Praha je město.
· Brno: Brno je malé. Brno je tady. Brno je vesnice (village)

KDE? > where? locative function
Studuju v Brně. : I study in Brno. Correct 100%
Studuju ve městě. 
Studuju v Brno. Incorrect, comprehensible.
Studuju Brno. I study Brno.
Studuju Brně. = nonsense

V baru.		V hotelu. V penzionu. Na fotbale. Na hokeji.
Banka.
V bance.

Ve městě.,
Německo < němý = mute.

1. Vídeň je v Rakousku (Rakousko)      : O > U
2. Řím je v Itálii (Itálie)			
3. Berlín je v Německu (Německo) 
4. Moskva je v Rusku (Rusko)				
5. Paříž ve Francii (Francie)			VFR			D–T
6. Londýn je v Anglii (Anglie)		[fAngliji] hrad	
7. Washington je v Americe (Amerika)
8. Stockholm je ve Švédsku (Švédsko)		VF
9. Helsinki jsou ve Finsku (Finsko)
10. Oslo je v Norsku (Norsko)
11. Barcelona je ve Španělsku (Španělsko)
12. Sarajevo je v Bosně (Bosna)
13. Athény jsou v Řecku (Řecko)
14. Istanbul je v Turecku (Turecko)
15. Peking je v Číně (Čína)
16. Tokio je v Japonsku (Japonsko)
17. Sydney je v Austrálii (Austrálie)
18. Mexico city je v Mexiku (Mexiko)
19. Rio de Janeiro je v Brazílii (Brazílie)
20. Hanoj je ve Vietnamu (Vietnam)
21. Dillí je _______________ (Indie)
22. Káhira je _______________ (Egypt)
23. Damašek je _______________ (Sýrie)
24. Rijád je _______________  (Saudská Arábie)

Doma: at home
restaurace (restaurant): v restauraci: jím
škola (school): ve škole: studuju
univerzita (university): na univerzitě: studuju
na náměstí (square): nakupuju
na ulici (on the street): Na ulici jdu.
bar (bar): v baru: v baru piju pivo.   × na baru.
hospoda (pub): v hospodě: piju víno
obchod (shop): v obchodu = v obchodě: nakupuju
hotel: v hotelu: spím
práce (work): v práci: pracuju
centrum (centre): v centru: nakupuju
ve vězení (in jail): sedím (I am siting), hraju poker, sprchuju se, hledám mýdlo (looking for soap)
v (fakultní) nemocnici (in hospital): čekám (I am waiting)
v kampusu: studuju
na Masarykově univerzitě na fakultě medicíny v Brně v kampusu: studuju
na letišti (at the airport): čekám
na záchodě (at the toilet) × v záchodě (in the toilet): stojím × sedím
v bance (at the bank): čekám
na poště (at the post office): čekám
na policii (at the police station): odpočívám, umírám (dying)

hasiči

hoří!
Pomoc = help!

Kde bydlíš? (where do you live/stay)
· Bydlím na ulici [name].
· Bydlím na ulici Čápkova.
· Bydlím na ulici Gorkého.
· Bydlím taky na ulici Gorkého.
· Bydlím na ulici Leitnerova.
· Bydlím na ulici Hybešova.
· Bydlím na ulici Grohova.
· Bydlím na ulici Gorkého.
· Bydlím na ulici Grohova.
· Bydlím na Mendlově náměstí = Mendláku.
· Bydlím na Mendláku.
· Bydlím na ulici Kopečná. = Bydlím na Kopečné.
· Bydlím na ulici Květinářská.
· Bydlím na ulici Ukrajinská.
· Bydlím na ulici Lipová.
· Bydlím na ulici Křídlovická.
· Bydlím na ulici Gorkého.
· Bydlím na ulici Kopečná.
· Bydlím na ulici Vinařská.
· Bydlím taky na ulici Vinařská.
· Bydlím na ulici Masarykova.
